

Brøndby, den 25. september 2025

Referat af Bestyrelsesmøde i DanskHåndbold Øst

17. september 2025, kl. 19.00 – 21.00 i Mødelokale i Hvidebæk-Hallen, Bygaden 19 A, 4490 Jerslev Sjælland – efter "åbent bestyrelsesmøde" i Fuglede IF.

Deltagere: Troels Hansen, Michael Svendsen, Helgi Hallsson-Elhauge, Ditte Pfeiffer (Repræsentant for BU), Karsten Andersen (Repræsentant for TU), Foreningskonsulent Benny Salling og Regionschef Søren Rasmussen (referent).

Afbud: Gitte Dahl, Mette Hvidemose, Randi Alban, Michael V. Knudsen, Jacob L. Olsen og Stefan Nordlund.

Dagsorden

Punkt 1 (B)

Godkendelse af dagsordenen

Forslag fra Børneudvalget omkring udvalgsmedlemmers deltagelse i regionens arrangementer – tilføjes som punkt 4.4 til beslutning.

Dagsordenen godkendt med ovenstående tilføjelse

Punkt 2 (B)

Godkendelse af seneste referat

Referatet godkendt uden bemærkninger.

Punkt 3 (O)

Lukkede punkter

Intet at føre til referat.

Punkt 4 (D/B)

Indstillinger og behandlinger heraf

4.1 Foreningsfestival – Etablering af projektgruppe (B)

TH fremlagde punktet, heriblandt hans foreløbige ideer og tanker, og foreslog etablering af en arbejdsgruppe bestående af både politikere, administrative og andre personer.

Det blev debatteret hvilken målgruppe vi laver festivalen for, og hvilket indhold der skal præge dagen, design af program og work shops.

Bestyrelsen besluttede at nedsætte en planlægningsgruppe med det formål at stable en foreningsfestival på benene til afvikling i februar 2026. I gruppen deltager fra bestyrelsen Randi Alban, Gitte Dahl og Troels Hansen, og derudover Torben Schou Malmros. Regionschefen indkalder til første møde.

4.2 Status på Turneringsområdet (O/D)

Medlem af turneringsudvalget i DanskHåndbold Øst, Karsten Andersen, fremlagde hovedpointerne i den udsendte status, som derefter kom til debat.

Bestyrelsen tog fremsendte orientering til efterretning.

4.3 Tidsplan for Projekt "Revision af udvalgsstruktur" (B)

TH motiverede den fremsendte tidsplan, og beskrev projektgruppen.

Bestyrelsen godkendte tidsplan og projektgruppens sammensætning.

4.4 Indstilling fra Børneudvalget om udvalgsmedlemmers deltagelse i regionens aktiviteter, som f.eks. kurser mv. (B)

SR oplæste forespørgsel fra BU-formand Randi Alban og udvalgsmedlem Ditte Pfeiffer motiverede forslaget. Regionschefen tilføjede om samme ramme kunne gælde administrative medarbejdere. Debatten gav desuden en præcision om, at det gælder aktiviteter udbudt af regionen.

Bestyrelsen besluttede at godkende indstillingen, og bede regionschefen udarbejde formel indstilling til næstkommende bestyrelsesmøde

Punkt 5 (O)

Økonomi – Orientering, opfølgning og tilsyn

Regionschefens fremsendte materiale blev kort debatteret.

TH opfordrede til at det reviderede gebyr og bødeark sendes til kommentering i relevante udvalg, når det ligger klar som en del af en ny prispolitik.

Bestyrelsen tog gennemgang af halvårsregnskab til efterretning, og regionschefen planlægger tidsplan for høring af revideret prispolitik.

Punkt 6 (O)**Orientering fra regionschefen, samt foreningskonsulenter**

Regionschefens skriftlige orientering var udsendt i forvejen, og blev kort uddybet mundtligt.

Foreningskonsulenternes status:

- Håndbold-Karavaner er netop nu i gang.
- Netværksmøde i Kbh. skal genstartes med møde i Amager SK.
- Team Nørrebro har store udfordringer med haltider, hvor BS har dialog igennem SP i administrationen, med K.K. for eventuelle forbedringer.

Begge orienteringer taget til efterretning.

Punkt 7 (O)**Orientering fra formanden**

TH orienterede om seneste møde i Idrætsforum Kbh., og om et efterfølgende arbejde med at få placeret en person i Folkeoplysningsforbundet med faciliteter som fokus.

Orienteringen blev taget til efterretning.

Punkt 8 (O) Orientering om arbejdet i DanskHåndbold Øst og nationale udvalg**8.1 Turneringsudvalg**

- Der arbejdes på Five-A-Side området, og på at fremme denne aktivitet.

8.2 Dommerudvalg

- Bøvler lidt med dommere, som er kritiske overfor udvalg og administration bl.a. på Facebook. Der ønskes generelt mere dialog og ikke accept af "mudderkastning". Konkret inviteres vedkommende til en snak om dette.
- Retningslinjer for hvornår en dommer er inhabil er i proces både regionalt og i det nationale udvalg.

8.3 Talentudvalget

- Uro blandt Øst-klubber over Talentstrukturen, hvorfor der skal afholdes dialog – møde med en række klubber planlægges gennemført i den nærmeste fremtid.

8.4 Børneudvalget

- Linda Lund fra Roskilde er indtrådt i udvalget.
- Udvalget har gennemgået resultater fra niveaustævner for U11 og U9, for derved at sikre den bedst mulig puljedannelse. Dette arbejde modtog ros fra den øvrige bestyrelse.
- Sommerland Sjælland stævnet blev afholdt med stor succes 51 hold fra 24 foreninger, og næsten 1.000 registrerede gæster i parken med relation til stævnet! En stor succes 🙌
- I nationalt udvalg er BU blevet inspireret til "Fredags Sport", som man gerne vil arbejde med regionalt.
- Udvalget kigger på at prioritere indsatser og opgaver.

8.5 Ungeudvalget

- Ingen orientering da udvalget ikke var repræsenteret.

8.6 Uddannelsesudvalg

- Ingen orientering da udvalget ikke var repræsenteret.

8.7 Arrangementsudvalg

- Ingen orientering da udvalget ikke var repræsenteret.

Udvalgsorienteringer blev taget til efterretning.

Punkt 9 (O)

Opfølgning/status på projektarbejdet

Intet til behandling

Punkt 10

Eventuelt

- Get2Sport håndboldskoler i Ishøj/Tingbjerg - lørdag den 27/9 med deltagelse af borgmester Merete Amdisen, samt repræsentanter fra DanskHåndbold Øst.
- Ditte Pfeiffer nævnte at klubber kan have udfordringer med beskyttelse af trænere/ledere der sover med spillere til stævner og lign. Benny fik opgaven med at undersøge retningslinjer og gode råd omkring emnet hos DIF.

Mødet afsluttet kl. 21.02.

DanskHåndbold Øst

Troels Hansen
Formand

/

Søren Rasmussen
Regionschef